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 ناصر تقوایی این روزها چه می کند؟ این پرسشی است که در ۴۸ 
ساعت اخیر برای تعدادی از ســینماگران و روزنامه نگاران حوزه 
سینما، پیش آمده است؛ کارگردان »ناخدا خورشید«   چند سالی 
است خانه نشین شده و ارتباط چندانی هم با کسی نداشته و همه 
راه ها برای پیگیری وضعیتش به همسرش مرضیه وفامهر ختم 

می شده است. 
حالا چند روزی اســت که وفا مهر از ایران رفته و این پرســش 
مطرح شده که چه کسی از تقوایی مراقبت می کند؟ پیگیری های 
خبرنگار همشهری در نهایت به این نتیجه ختم شد که پرستاری 
از ناصر تقوایی مراقبت می کند. کارگردان شاخص سینمای ایران 
که تا دیروز )چهارشنبه ۲۷مهر ماه(، نه همکارانش از او خبر دقیق 

و موثقی داشــتند و نه در خانه ســینما، به عنوان جامعه اصناف 
سینمایی کشــور، کســی از وضعیت این روزهای تقوایی مطلع 
بود. با توجه به شرایط جسمانی ناصر تقوایی، امکان حضورش در 
پانسیون یا خانه ســالمندان، منتفی است و او نیاز به مراقبت در 
منزل دارد. حالا اینکه در غیاب همسر، چه بر او می گذرد و چگونه 
تحت مراقبت قرار دارد؟ پرسشی است که ظاهراً بی پاسخ مانده 
اســت. پیگیری های ما از تعدادی از اهالی سینما که در همین 
یکی دو هفته مستقیم و غیرمســتقیم از احوالات تقوایی مطلع 
بوده اند، در نهایت به نگرانی از وضعیت کارگردان ناخدا خورشید 
ختم شد. این دقیقا همان جایی است که باید خانه سینما، کانون 

کارگردانان و سازمان سینمایی به آن ورود کنند.

سکوتیکهشکستهنمیشود
از آخرین حضــور ناصر تقوایــی در محافل هنری چند ســالی 
می گذرد. در ســال هایی که او فیلم نمی ساخت، کلاس هایش 

پابرجا بود و هنرجویــان از دانش تقوایی در رشــته هایی چون 
فیلمنامه نویســی و کارگردانی بهره مند می شــدند. در دوران 
حضور حجت الله ایوبی، ناصر تقوایی یکی از مدرســان مدرسه 
عالی ســینما بود. البته تدریس در آموزشگاه های خصوصی هم 
همچنان برقرار بود. از نیمه دوم دهه90، اوضاع جسمانی تقوایی 
به گونه ای شد که دیگر امکانی برای تدریس هم وجود نداشت و 
چنین بود که کارگردان »آرامش در حضور دیگران« خانه نشین 
 شــد. کرونا هم که آمد، ارتباط تقوایی با دوستان و همکارانش 

کلا قطع شد. 
کارگردانی که دیگر پاســخگوی هیچ تماســی  نبود و همیشه 
همسرش بود که جای او پاسخ می داد؛ همسری که حالا از ایران 
رفته و تقوایی مانده و پرستاری که از او مراقبت می کند.  اینکه در 
خلوت و سکون و سکوت ناصر تقوایی بر او چه می گذرد را کسی 
دقیقا نمی داند. خالق »کاغذ بی خط« سال هاست که سکوت کرده 

و حال و روزش هم هر چه باشد، قطعا خوش نیست.

روزگار غریب ناخدا
ناصر تقوایی کجاست؟

چرا طرح بلیت نیم بها به رونق سینماها منجر نشد؟

8 درصد افزایش مخاطب، ۴۰ درصد افت فروش
نیم بها شدن بلیت سینماها از ۲0مهر به مناسبت جشن های 

مهر ســینمای ایران آنطور که باید و شــاید برای سینما اکران
چاره ساز نشد و نتوانست باعث افزایش اقبال سینماروها به 
سینماها شــود. 1۸مهر بود که شــورای راهبردی اکران با حضور محمد 
خزاعی، رئیس سازمان سینمایی، مصوب کرد که سینماها از ۲0مهر بلیت 
نیم بها ارائه دهند تا شاید سینماها از رکود و رخوت خارج شوند. هم اکنون، 
معضل اصلی ســینمای ایران این اســت که چه با بلیت نیم بهــا و چه با 
سانس های شناور و چه با هر ترفند دیگری سینماها مشتری ندارند. از ابتدای 
امسال، دست اندرکاران سینما متوجه شدند که کرونا ضربه ای کاری به بدنه 
سینما وارد کرده و سال سختی در انتظار سینمای ایران است. مهم تر از این 
پیش بینی ـ که کار چندان سختی هم نبود ـ این است که گویا راه حلی هم 
برای این وضع غامض وجود ندارد. سینماروهای ایرانی که در شرایط عادی 
هم جمعیت زیادی ندارند، به هر دلیلی، دل و دماغ سینما رفتن ندارند و با 
هیچ تمهیدی نمی توان آنها را قانع کرد که به سینماها بازگردند. صحبت های 
همایون اسعدیان، رئیس شورای صنفی نمایش سینماها و سینماداران هم 
نشان می دهد که بلیت نیم بهای دوهفته ای هم مرهمی برای سینما نیست.

شبیهسالهایکرونا
از اکران عید نوروز که قیمت بلیت سینماها به ۴5هزار تومان افزایش یافت، 
نظرات زیادی دربــاره تأثیر منفی قیمت بالای بلیت بــر میزان مخاطبان 
سینماها ابراز شــد. چکیده این نظرات این بود؛ در شــرایطی که مردم با 
مشکلات معیشتی ریز و درشتی دست وپنجه نرم می کنند، این قیمت باعث 
خروج سینما از سبد مخاطبان محدود سینماها خواهد شد. از طرف دیگر، 
سینماداران معتقد بودند که با توجه به افزایش هزینه های مختلف شان، این 
رقم آنچنان هم بالا نیست و سینماداران به این افزایش قیمت بلیت نیاز مبرم 
دارند. با شکست نسبی اکران نوروزی، مسئولان سینما به فکر راهکاری برای 
رونق بخشیدن به اکران افتادند. شناور کردن قیمت بلیت سینماها یکی از 
این راه حل ها بود که نتوانست صندلی های خالی سینماها را پر کند. اجرای 
طرح بلیت نیم بهای دوهفته ای جدیدترین راه حــل برای گرم کردن تنور 
اکران بوده که تا اینجای کار حتی نتوانسته این تنور سرد را ولرم کند، چه 
برسد به داغ. این طرح از چهارشنبه هفته پیش آغاز شد و روز شنبه این هفته 
گزارش هایي درباره افزایش تعداد مخاطبان ســینماها در رسانه ها منتشر 
شد. اما واقعیت این است که معمولا مخاطبان سینماها در تعطیلات آخر 
هفته همیشه بیشتر از ســایر ایام هفته است و درنظر گرفتن میزان فروش 
آخر هفته شاخص خوبی برای موفقیت یا شکست طرح بلیت نیم بها نبود. اگر 
این طرح می توانست تأثیر جدی روی فروش فیلم ها بگذارد و باعث افزایش 
مخاطبان شــود باید می دید در روزهای غیرتعطیــل میزان اثرگذاری اش 
چقدر خواهد بود. از طرف دیگر، فیلم هایی که روی پرده هستند، جز ۲-3 
فیلم مثل »انفرادی«، »پســر دلفینی« و تا حــدودی »ابلق«، تقریبا اصلا 
مورد توجه سینماروها نیستند و سینما به فیلم جدید جذاب که بفروشد و 

تماشاگر به سینما بیاورد نیاز دارد ولی صاحبان آثار حاضر نیستند در این 
وضعیت فیلمشان را قربانی کنند. از این بابت، وضع تقریبا شبیه سال های 
1399و 1۴00است که به علت شیوع کرونا کسی حاضر به اکران فیلمش 
نبود. سینمای ایران شبیه اندام نحیفی شده که از هر چیزی به لرزه می افتد 
و گوشت تنش مدام آب  و نحیف و نحیف تر می شود. انگار حتی اگر کرونا هم 

برود، ترس از بدن سینمای ایران بیرون نمی رود.

تبلیغاتیکهنشد
مثل همه طرح هایی که به ثمر نمی نشینند، دلایلی برای زمین خوردن طرح 
بلیت نیم بهای دوهفته ای وجود دارد. همایون اسعدیان، رئیس شورای صنفی 
نمایش ســینماها، درباره این طرح به ایسنا گفت: »معتقدم تصمیم گیری 
درباره نیم بها بودن بلیت ســینماها درصورتی جواب می داد که تلویزیون 
همکاری خوبی می داشت و اطلاع رسانی مفصلی درباره آن صورت می گرفت. 
درحالی که متأسفانه اطلاع رسانی خوبی اتفاق نیفتاد و در جریان هستم که 
تیزر هم برای آنها ارسال شده بود. در این شرایط نتیجه نیم بها شدن بلیت 
این بود که اگرچه در بعضی شهرســتان ها وضعیت بد نبود اما در تهران ۸ 
درصد افزایش مخاطب داشــتیم و ۴0 درصد افت فروش! این افت فروش 
زمانی اتفاق نمی افتاد که پس از نیم بها شدن بلیت، حداقل 50 درصد افزایش 
مخاطب می داشتیم تا به فروش قبل برسیم. اگر تلویزیون بابت این طرح، 
خبررسانی می کرد تا افزایش مخاطب داشته باشیم و به فروش قبلی برسیم، 
حداقل بخش های جانبی سینما مثل بوفه و فضاهای اطراف می توانستند 
وضعیت فروش بهتری داشــته باشند اما متأســفانه این اتفاق نیفتاد و در 
نتیجه بلیت نیم بها در شکل فعلی، به اعتقاد ما کمک چندانی نخواهد کرد.«
محمدمهدی قلی زاده، مدیر پردیس سینمایی راگا هم نظر مشابهی درباره 
تأثیر این طرح دارد. او به مهر گفت: »اجرای طــرح فروش نیم بهای بلیت 
البته تا حدودی بر بهبود روند استقبال از فیلم ها تأثیر گذاشته و در مجموع 
همچنان شاهد افت فروش فیلم های در حال اکران هستیم. برای قضاوت 
دقیق درباره تأثیر اجرای این طرح بر روند استقبال از فیلم ها، باید به دقت 
پارامترهایی مانند ضریب اشغال هر فیلم را بررســی کنیم اما قطعاًً از نظر 

مجموع درآمد از اکران فیلم ها، شاهد افت فروش بوده ایم و سینماها متضرر 
شده اند. به خصوص که فیلم تازه ای هم به چرخه اکران اضافه نشده است. 
چند هفته ای می شود که هیچ فیلم جدیدی اکران نکرده ایم و این مسئله 
حتماً روی استقبال مخاطبان تأثیر گذاشته اســت. مخاطبی که به سالن 
سینما می آید، با ترکیبی از فیلم های تکراری مواجه می شود و این شرایط 
حتماً بر استقبال مخاطبان تأثیر می گذارد. اکثر مخاطبان ثابت و پیگیر ما، 
همه این فیلم ها را دیده اند و وقتی به ســینما مراجعه می کنند، هیچ فیلم 
تازه ای برای انتخاب ندارند.« البته ظاهــرا همین طرح هم به صورت کامل 
و مطابق با مصوبه شورای راهبردی اکران اجرا نشــده است. مطابق اعلام 
خبرگزاری دولت، 3 پردیس کورش، ایران مال و آزادی که به ترتیب، اولین، 
دومین و سومین پردیس پرمخاطب و پرفروش کشور هستند، از روز گذشته 
که یک هفته از اجرای این طرح می گذرد، قیمــت بلیت خود را به صورت 
کامل محاسبه می کنند. مشــاهدات ایرنا حاکی از آن است که به جز این 
3 پردیس بزرگ، بقیه پردیس ها و ســینماها، بلیت های خود را به صورت 

نیم بها عرضه می کنند.

نیازسینمابهتلویزیون
راهکار چیست؟ سینمای ایران را از این بن بســت مفری هست؟ همایون 
اسعدیان در پاسخ به اینکه پس راهکار را در چه می داند، گفت: »طرح هایی 
برای ارائه به سازمان سینمایی آماده شده و درخواستی هم دادیم و منتظریم 
ببینیم به کجا می رسد اما به هر حال باید توجه کنیم در شرایطی هستیم که 
باید فراتر از سینما به قضیه نگاه کنیم. امیدوارم تلویزیون این درک را پیدا 
کند که سینما، سینمای ملی اســت و اگر در این وضعیت بخواهیم سینما 
زنده بماند، تلویزیون که یک رســانه ملی است باید از آن حمایت کند. این 
حمایت به معنای لطف و محبت نیست بلکه به معنای وظیفه در مقابل بخش 
دیگری از فرهنگ مملکت است.« وی در بخش دیگری از صحبت هایش به 
ایســنا گفت: »ما نباید این پارامتر را فراموش کنیم که به هر حال التهابات 
یک ماه گذشته در کشور بر روحیه مردم تأثیرگذار بوده و اخبار و شنیده ها 
و حتی یک آتش ســوزی در جایی نگرانی هایی را به وجود می آورد. من در 
پاسخ به اینکه آیا در این شــرایط باید برای ســینما رفتن و اکران فیلم ها 
کاری کرد، اینطور جواب می دهم که باید برای حفظ »سینما« کاری کرد. 
اینکه فکر کنیم تلاش ما در این شــرایط برای افزایش فروش گیشه است، 
اساسا غیرمعقول است اما اینکه سالن های سینما را حفظ کنیم، مسئله ای 
غیرمعقول نیست؛ چون اگر این وضعیت ادامه پیدا کند و منجر به تعطیلی 
سالن ها شود سینمادارها از عهده تامین بودجه برای حقوق کارمندان خود 
برنمی آیند و وقتی سالن سینما تعطیل شود، تعدادی آدم بیکار می شوند و 

به تعداد بیکاران دیگر اضافه خواهد شد.«
با توجه به اینکه به احتمال زیاد مجوز پخش مسابقات جام جهانی در سینماها 
صادر نخواهد شد و سینماها در دوره جام جهانی هم در رکود به سر خواهند 

برد، بعید به نظر می رسد به این زودی ها سینماها رونق را تجربه کنند. 

شهابمهدویچهره
روزنامه نگار
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مکث

رقابت گروه های نمایشی می تواند شور و هیجان گذشته 
را به جشنواره تئاتر فجر برگرداند؟

رقابت73نمایشدرجشنواره
چهلویکم

کــوروش زارعــی، دبیــر جشــنواره تئاتــر فجــر چهل ویکم 
چند روزی اســت کــه ســینمایش »۴10« را در بــرج میلاد 
اجرا می کنــد. زارعــی که مدیریــت تئاتــر حوزه هنــری را 
 بــر عهــده  دارد، قرار اســت ســکان برگــزاری جشــنواره را 
در دست بگیرد. 3ماه به برگزاری جشنواره تئاتر فجر باقی مانده؛ 
جشــنواره ای که زارعی تصمیم گرفت تا رقابتی شــدن به آن را 
بازگرداند. حالا قرار اســت ۷3نمایش در این دوره از جشنواره با 
هم رقابت داشته باشــند. در این دوره از جشنواره بخش مرور از 
جشنواره حذف شد و به گفته زارعی اگر آثار خوبی در این بخش 
حاضر شود به بخش های بعد منتقل می شود.  براساس آمار اعلام 
شده دبیرخانه چهل ویکمین جشنواره بین المللی تئاتر فجر، هیأت 
انتخاب پس از بررسی 5۸۴ متن دریافتی از بخش ارسال مستقیم 
صحنه ای جشنواره، در نهایت ۷3 متن را انتخاب و برای آماده سازی  
و بازبینی حضوری به دبیرخانه چهل ویکمین جشنواره بین المللی 
تئاتر فجر معرفی کردند. در این دوره از جشــنواره شهرام کرمی، 
حسین فدایی حسین و اعظم بروجردی بازخوانی متون این دوره 

از جشنواره را بر عهده داشتند.

تهرانبابیشتریناثردررقابتها
از میان آثار انتخابی برای جشــنواره 3۸نمایش از تهران حضور 
دارد. تینو صالحی بــا نمایش »قرنطینه« به جشــنواره می آید. 
همچنین از دیگر کارگردانان می توان به ابراهیم پشــت کوهی با 
نمایش »ذرات آشــوب«، کامران شــهلایی با »کاپوتاژ«، حمید 
ابراهیمی با »شاخ گاو«، فقیهه سلطانی با »تیغ تیز بر سر مست«، 
جواد مولانیا با »خبری از او نیســت«، غلامحسین دولت آبادی با 
نمایش »داستان اسف انگیز یک صعود تبهکارانه به صحنه گردانی 
سر پرســی لورن و شــرکا«، وحید نفر با »دایره گچی«، محمد 
قدس با »سگ خور«، مرتضی شــاه کرم با »بزه«، شهره سلطانی 
با نمایش »توئون« و... اشــاره کــرد. از دیگــر کارگردانان فعال 
این روزهای تئاتــر که در جشــنواره حضور دارنــد می توان از 
 ســیدجواد روشــن، محمدرضا عطایی فر، مهــران رنجبر و رضا 
بهرامی نام برد. یکی از موضوعاتی که دبیر جشنواره امسال بر آن 

تأکید دارد، حضور هنرمندان استان ها در جشنواره است.
وی عنوان کرده است: » اسکان گروه های شهرستانی در طول ایام 
برگزاری جشنواره یکي از برنامه هاي ماست. قطعاً حضور دائم در 
جشنواره باعث تبادل تجربه اســت و تلاش می کنیم از بچه های 
شهرســتانی، چند روز بیشــتر میزبانی کنیم.« بعد از گروه های 
تهرانی شهرهایی چون رشت، شیراز، اصفهان و مشهد بیشترین 
رقابت ها را در جشنواره امسال دارند. در این میان کارگردانان فعال 
تئاتر در پایتخت هم با نمایش هایی از شهرهای دیگر در جشنواره 
شرکت کردند. یاسر خاسب با »گربه جاده ابریشم« از میانکاله به 
جشنواره می آید. اصغر خلیلی هم با »کرنر زیر درختان بلوط« از 
ایلام در جشنواره حضور دارد. »کوچه مختار بود و ساسان بود و 

سیمین« را احسان جانمی به جشنواره می آورد.

دستپرمشهدیهادرجشنوارهفجر
 از مشــهد هم که معمولا در جشــنواره های تئاتر حضور فعالی 
دارد امسال نمایش های »مرغ سحر« رضا حسینی و »ما پنج نفر 
بودیم« رضا صابری و »آهوان« محمد جهان پا و »زمین من یوما« 
علی روحی و »کلنل« امیر بشــیری با دیگر نمایش ها به رقابت 
می پردازند. این دوره از جشنواره بهمن ماه امسال برگزار می شود 
و نمایش های پذیرفته شده در بخش های مختلف اعلام می شوند؛ 
جشنواره ای که ممکن اســت با تغییرات و تحولات این روزهای 
تئاتر ایران، تغییراتی را در گروه های اجرایی و شــرکت کنندگان 
داشته باشــند. یکی از بخش های قابل تامل جشنواره بخش ملل 
آن است که باید دید چه گروه هایی حاضر به حضور در این دوره 

از جشنواره هستند.

»آزادیمشروط«
رویآنتن

ســریال »آزادی مشــروط« که کاری طنز با 
موضوع کروناست از اول آبان روی آنتن شبکه 

یک سیما می رود.
به گزارش همشهری، سریال »آزادی مشروط« 
به تهیه کنندگی و کارگردانی، مسعود ده نمکی 
و محصول جدید مرکز سیما فیلم از یکشنبه ـ 
اول آبان ماه ـ از ساعت ۲۲ روی آنتن شبکه یک 

سیما می رود.
سریال 30 قســمتی »آزادی مشــروط« که 
توســط کریم خودسیانی و شــهاب عباسی و 
براساس طرحی از مسعود ده نمکی به نگارش 
درآمده با محوریت طنــز، فعالیت گروه های 
جهادی، کادر درمان و پرستاران در ایام کرونا 
 و مصائب و شیرینی های این دوران را به تصویر

کشیده است.

جشنواره

تولید

سینما

سیما

فهیمهپناهآذر؛روزنامه نگارتئاتر

2یادبوددرجشنوارهفیلمکوتاه

ســی  و نهمین جشــنواره بین المللی فیلم کوتاه تهران ســال ها 
فعالیت حرفــه ای محمود نظرعلیــان، بازیگر باســابقه را بزرگ 
داشته و یاد نویسنده و کارگردان فقید ســینما، اصغر یوسفی نژاد 
را گرامی مــی دارد. به گزارش همشــهری، بزرگداشــت محمود 
 نظرعلیان، بازیگر پیشکسوت تئاتر، سینما و تلویزیون که با عبارت 
»مردی برای تمام فصول« توصیف شده، از اتفاقات ویژه سی ونهمین 
جشنواره بین المللی فیلم کوتاه تهران اســت. محمود نظرعلیان، 
متولد ۷مهر سال 13۲9 و دارای مدرک درجه یک هنری )دکترا( 
اســت. بازی در آثار متعددی ازجمله فیلم های سینمایی »زیر نور 
ماه«، »پرنده باز کوچک«، »آمین خواهیم گفت«، »سیزده 59«، 
»پوست«، »همه  چیز برای فروش«، »روسی«، »سه کام حبس«، 
»مردی که اسب شد« و… ازجمله ســوابق حرفه ای این هنرمند 
باتجربه اســت. همچنین نکوداشــت زنده یاد اصغر یوسفی نژاد، 
کارگردان سینما نیز ازجمله رویدادهای جشنواره سی ونهم است 
که عبارت »معلم نجیب و متواضع ســینما« را برای توصیف این 
هنرمند فقید انتخاب کرده اســت. اصغر یوســفی نژاد متولد سال 
13۴۸ فیلمنامه نویس، کارگردان و منتقد سینما بود. وی سال ها 
در نشریه های معتبری مانند مجله فیلم فعالیت داشت. او در سال 
1395 با فیلم »خانه )اوِ(« در جشــنواره فیلم فجر حضور داشت و 
مورد تحسین مخاطبان قرار گرفت. آخرین فیلم او نیز »عروسک« 

نام دارد. یوسفی نژاد ۲۲ شهریور سال جاری دارفانی را وداع گفت. 

بیرقیویاریکلیدمیزنند

 داریوش یاری و  ســهیل بیرقی  فیلم های جدید خود را به 
زودی می سازند. 

به گزارش همشهری، »بی داد« عنوان پروژه جدیدی است که 
سهیل بیرقی، قصد ساخت آن را دارد.

فیلم سینمایی »بی داد« به تهیه کنندگی و کارگردانی سهیل 
بیرقی درخواست پروانه ساخت خود را ثبت کرده و منتظر 

دریافت مجوز است. 
پرونده این فیلم در تاریخ 1۸ مهرماه در سازمان امور سینمایی 
تکمیل شده است. از جمله فیلم های سهیل بیرقی می توان 
به »من«، »عرق سرد« و »عامه پســند« اشاره کرد .بیرقی 
پیش از این، هر 3 کار گذشته خود را در جشنواره فیلم فجر 

ثبت نام کرده است.
 داریوش یاری، نویسنده و کارگردان در تازه ترین فعالیت خود 

سراغ فیلم سینمایی »شور عاشقی« می رود.
فیلم سینمایی »شور عاشقی« جدیدترین فعالیت داریوش 
یاری اســت که قرار اســت به تهیه کنندگــی و کارگردانی 
او به تولید برســد. پرونده این فیلم ۲0 مهرماه در ســازمان 
امور سینمایی تکمیل شده و درحال حاضر منتظر دریافت 
پروانه ساخت اســت .از جمله آثار داریوش یاری می توان به 
»کربلا جغرافیای یک تاریخ«، »دخیل«، »لیلاج«، »کوک 
 نغمه گمشــده«، »خانه ای روی تپه« و »در کنار پروانه ها« 

اشاره کرد. 
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چرارئیسسازمانسینمایی
بهقمرفت؟

رئیس سازمان سینمایی کشور در سفر استانی خود به قم با استاندار    
دیدار کرد. محمد خزاعی، رئیس سازمان سینمایی کشور در سفر 
یک روزه خود به استان قم با سیدمحمدتقی شاهچراغی، استاندار 
قم دیدار و ضمن زیارت حرم کریمه اهل بیت)علیه السلام( با آیت الله 
سعیدی،تولیت آستان مقدس حرم حضرت معصومه)علیه السلام( 
ملاقات کرد. در این دیدار محمد خزاعی با اشــاره به تاریخ شهر قم 
و وجود پر برکت علما و نخبگان دینــی گفت: قم می تواند به غنای 
سینمای دینی و معناگرا در کشور کمک کند.  وی درخصوص اهداف 
این سفر گفت: پیگیری زیرساخت ها و شناسایی ظرفیت های تازه و 
توسعه مکان های فرهنگی و سینمایی، ازجمله اهداف این سفر است. 
خزاعی با بیان اینکه سینما در قم جهش های قابل توجهی داشته، 
افزود: ازجمله تأثیرات این گونه ســفرها، زمینه سازی  برای فضای 
تعاملات و همکاری در حوزه تولید فیلم، تقویت مرکز سینمای جوان، 
حمایت از سینمای مستند و پویانمایی و تشویق ساخت فیلم های 
سینمایی پیرامون زندگی علما و مشاهیر با مشارکت و توسط منابع 

و دستگاه های اجرایی استان هاست. 
وی عنوان کرد: متأسفانه سال هاست که امکانات در حوزه سینما در 
تهران متمرکز بوده و ما سعی کرده ایم با بازنگری به حوزه استان ها، 
این رویه و فضا را متحول کنیم. یکی از این موارد مصوبه شورای عالی 
سینما بوده که قرار است این شورا در استان ها نیز شکل بگیرد. در 
ادامه این دیدار سیدمحمدتقی شاهچراغی، استاندار قم با اشاره به 
لزوم ارتقای زیرساخت های ســینمایی در این استان عنوان کرد: 
پیش بینی های خوبی در این زمینه انجام شده و قبل از این، بخشی 
از آن نیز به ســرانجام رسیده اســت. این در حالی است که تداوم و 
رسیدگی به این امور مســتلزم ورود بخش خصوصی به این حیطه 
است. وی ادامه داد: ما برنامه هایی برای گسترش زیرساخت های لازم 
در حوزه های مختلف فرهنگی متناسب با فرهنگ و ذائقه مردم قم، 
مدنظر داریم و همراهی و حمایت شما در این زمینه لازم است. سفر 
خزاعی به  منظور افتتاح سینمای مدرن »بازار شهر«، دیدار و امضای 
تفاهمنامه با استاندار قم، نشســت صمیمی با مدیران تشکل های 
سینمایی استان و تجلیل از فعالان سینمایی قم در قالب آیین »مهر 

سینمای ایران« به استان قم درنظر گرفته شده است.


